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P R O T O K Ó Ł Nr XLVII/2014 

z obrad XLVII, Sesji Rady Miejskiej w Blachowni, 

odbytej w dniu 17 września 2014 roku  

w Sali Konferencyjnej Ośrodka Sportu i Rekreacji 

 w Blachowni przy ul. Sportowej 1. 

 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 13 
00

, zakończono o godz. 15 
30

. 

Przewodniczył: Przewodniczący Rady Miejskiej w Blachowni – Henryk Kania 

 

W obradach uczestniczyło 13 radnych, co stanowi 87 % ustawowego składu Rady. 

Ponadto w obradach uczestniczyli: 

Burmistrz Blachowni, 

Zastępca Komendanta 

Komisariatu Policji w Blachowni, 

Skarbnik Gminy 

Radca Prawny, 

Dyrektor Biblioteki, 

Dyrektor MDK 

Kierownicy Referatów, 

Kierownik MOPS, 

Kierownik ZMK, 

Sołtysi, 

Mieszkańcy, 

 

Załączniki: 

1. Lista obecności radnych. 

2. Lista obecności osób zaproszonych. 

3. Lista obecności sołtysów. 

4. Wniosek radnego Jerzego Zdunka. 

5. Interpelacja Radnej Wiesławy Gmyrek. 

6. Interpelacja Radnej Bożeny Forma. 

7. Interpelacja Radnego Andrzeja Cierpiała. 

8. Interpelacja Radnego Krzysztofa Imiołka. 

9. Opinie Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska 

i Rolnictwa. 

10. Opinia Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji Gminy 

i Integracji Europejskiej. 

6. Uchwała Nr 278/XLVII/2014 w sprawie ustalenia zasad sprawowania pogrzebu przez Gminę 

Blachownia i określenia zasad zwrotu wydatków na pokrycie kosztów pogrzebu.  

7. Uchwała Nr 279/XLV/2014 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Częstochowskiemu. 

8. Uchwała Nr 280/XLVII/2014 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Przedsiębiorstwa 

Wodociągów i Kanalizacji Okręgu Częstochowskiego S.A. w Częstochowie. 

9. Sprawozdanie - informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego w rejonie 

działania KP w Blachowni w roku 2013. 

10. Protokół Komisji Uchwał i Wniosków. 

Porządek obrad: 
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1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Usprawiedliwienie nieobecności radnych. 

4. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 

5. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

6. Informacja o pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

7. Interpelacje i wnioski radnych. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad sprawowania pogrzebu przez Gminę Blachownia 

i określenia zasad zwrotu wydatków na pokrycie kosztów pogrzebu.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Częstochowskiemu. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Przedsiębiorstwa Wodociągów 

i Kanalizacji Okręgu Częstochowskiego S.A. w Częstochowie. 

11. Informacja o stanie bezpieczeństwa w Gminie. 

12. Udzielenie odpowiedzi na zgłoszone wnioski i interpelacje radnych. 

13. Wolne wnioski. 

14. Zamknięcie obrad XLVII Sesji Rady Miejskiej w Blachowni. 

 

Streszczenie przebiegu obrad. 

Ad pkt. 1 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Henryk Kania otwierając obrady Sesji przywitał Radnych, 

P. Burmistrz, Kierowników, Dyrektorów, Sołtysów, Z-ce Komendanta policji, i wszystkich 

przybyłych gości.  

Stwierdził, że w obradach uczestniczy 13 Radnych, co stanowi 87 % ustawowego składu Rady 

w związku z tym podejmowane uchwały będą prawomocne. 

 

Ad pkt. 2. 

Proponowany porządku obrad został przyjęty bez zmian. 

 

Ad pkt. 3. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Kania prosił o usprawiedliwienie na sesji w dniu 

dzisiejszym Radnego Sławomira Liska i Radnego Macieja Ryś z powodu spraw zawodowych oraz 

o usprawiedliwienie nieobecności na sesjach w dniu 26 czerwca 2014 roku Radnego Macieja Ryś 

z powodu spraw zawodowych i w dniu 11 lipca 2014 roku: Radnego Sławomira Lisek z powodu 

spraw rodzinnych i Radnego Macieja Ryś z powodu spraw zawodowych. 

Przewodnicząc Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji 

Gminy i Integracji Europejskiej Małgorzata Sukiennik prosiła o usprawiedliwienie 

nieobecności na posiedzeniach Komisji w dniu 27 czerwca 2014 roku: Radnej Wiesławy Gmyrek, 

Radnego Sławomira Liska i Macieja Rysia oraz w dniu 5 września 2014 roku Macieja Rysia.  

Zastępca Przewodniczącego Komisji Andrzej Cierpiał prosił o usprawiedliwienie nieobecności 

na posiedzeniach Komisji w dniu 26 sierpnia 2014 roku Radnej Bożeny Forma i Radnej Edyty 

Mandryk oraz Radnego Macieja Ryś. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa Jerzy Zdunek prosił o usprawiedliwienie nieobecności na posiedzeniu 

Komisji w dniu 27 sierpnia Radnego Jacka Roguta.  

Usprawiedliwienia zostały przyjęte jednogłośnie 13 głosów „za”.  

Na sali obecnych 13 radnych.  

 

Ad pkt. 4. 
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Radna Małgorzata Sukiennik poinformowała, że zapoznała się z protokołem z Sesji Rady 

Miejskiej w Blachowni: Nr XLIV z dnia 11 czerwca 2014 roku, który rzetelnie odzwierciedla 

przebieg obrad, prosiła o jego przyjęcie 

Protokół został przyjęte większością głosów w stosunku 11 głosów „za”,, 2 głosy „wstrzymuje 

się”, 0 głosów „przeciw”. 

Na sali obecnych  

13 radnych. 

 

Radna Małgorzata Sukiennik poinformowała, że zapoznała się z protokołem z Sesji Rady 

Miejskiej w Blachowni: Nr XLV z dnia 16 czerwca 2014 roku, który rzetelnie odzwierciedla 

przebieg obrad, prosiła o jego przyjęcie 

Protokół został przyjęte większością głosów w stosunku 10 głosów „za”,, 3 głosy „wstrzymuje 

się”, 0 głosów „przeciw”. 

Na sali obecnych  

13 radnych. 

 

Radny Jarzy Zdunek poinformował, że protokół z sesji Nr XLVI z dnia 11 lipca 2014 roku 

oddaje wiernie to, co na sesji się działo. 

Z następujących powodów prosił o uzupełnienie protokołu: 

 

Stosownie do § 40, pkt. 2, ust. 4 i 6 Statutu Gminy Blachownia wnoszę następujące uwagi 

do Protokołu z obrad Nr XLVI z dnia 11 lipca 2014 roku: 

1. W pozycji „Załączniki” pkt. 10 jest w brzmieniu „10. Protokołu Komisji Uchwał 

i Wniosków” wnoszę o uzupełnienie zgodnie z faktami o treści (po przecinku): „dostarczony 

przez Komisję inspektorowi ds. rady w dniu 14.07.2014 roku (poniedziałek). 

2. Po ostatnim punkcie nr 5 protokołu wnoszę o wpisanie uwagi o treści: 

Komisja Uchwał i Wniosków nie sporządziła Protokołu przed zakończeniem obrad sesji, 

dokumenty niezbędne w jej pracy, nie zostały zwrócone inspektorowi ds. Rady przed jej 

zakończeniem wyniesione przez niektórych jej członków, na co zgodnie § 84 pkt. 1 ust. 1 

statutu Gminy powinien wyrazić zgodę Przewodniczący Rady lub osoba upoważniona. 

 

Radny Krzysztof Imiołek, który na sesji Nr XLVI pełnił funkcje Przewodniczącego Komisji 

Uchwał i Wniosków wyjaśnił, że protokół został przygotowany. Członek Komisji uchwał 

i Wniosków Wacław Matuszewski wyszedł. Z tego powodu protokół nie mógł być podpisany. 

Wobec tego zwołał Komisję na poniedziałek i protokół po sporządzeniu został podpisany, 

i dostarczony do sekretariatu.  

 

Radny Jarzy Zdunek przyjął wyjaśnienia. Wnioskował o wniesienie zgłoszonych uwag 

do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Henryk Kania poddał pod głosowanie wniosek radnego Jerzego Zdunka 

w sprawie uzupełnienia protokołu Nr XLVI z dnia 11 lipca 2014 roku. 

Wniosek został przyjęty większością głosów w stosunku 9 głosów „za”, 3 głosy „wstrzymuje 

się”, 1 głos „przeciw” 

Na sali obecnych  

13 radnych. 

 

Przewodniczący Rady Henryk Kania poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z sesji nr 

XLVI z uzupełnieniem o przyjęty wniosek.  
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Protokoły zostały przyjęte większością głosów w stosunku 10 głosów „za”,, 0 głosów 

„wstrzymuje się”, 3 głosy „przeciw”. 

Na sali obecnych  

13 radnych. 

 

Ad pkt. 5. 

Proponowany skład Komisji Uchwał i Wniosków: 

1. Radna Wiesława Gmyrek. 

2. Radny Andrzej Wypchlak. 

3. Radny Andrzej Cierpiał. 

Radni wyrazili zgodę na kandydowanie do Komisji Uchwał i Wniosków. 

Skład Komisji został przyjęty jednogłośnie – 13 głosów „za”. 

Na sali obecnych 13 radnych. 

 

Ad pkt. 6: 

Burmistrz Blachowni Anetta Ujma poinformowała, że w okresie od 1 lipca do 31 sierpnia 2014 

roku wykonano następujące zadania:  

1. Z ternu miasta i gminy odebrano 3755,35 ton odpadów tj.: 3278,12 ton odpadów 

zmieszanych oraz 477,35 ton odpadów segregowanych. 

2. Za odbiór i zagospodarowanie odpadami komunalnymi Gmina poniosła wydatki 

w kwocie  974 892,91 zł. 

3. Na terenie miasta i gminy Blachownia w dniach od 22 do 27 września br. zostanie 

przeprowadzona zbiórka odpadów wielkogabarytowych. 

4. Przeprowadzono kontrole schroniska dla zwierząt, z którym Gmina ma zawarta 

umowę. Stwierdzono, ze schronisko funkcjonuje dobrze. 

5. Ogłoszono kolejne przetargi na sprzedaż nieruchomości. Przetargi zakończyły się 

wynikiem negatywnym. 

6. Ogłoszono przetargi na sprzedaż lokali mieszkalnych przy ulicy Sportowej, 

Kubowicza, Bankowej, Parkowej. 

7. Ogłoszono przetarg na miejsce w kompleksie garaży. 

8. Wydano 15 decyzji zezwalających na wycinkę drzew i krzewów kolidujących 

z właściwym zagospodarowaniem nieruchomości lub zagrażających bezpieczeństwu 

ludzi i mienia. 

9. Delegacja z gminy brała udział w XV Dożynkach Powiatowych. 

10. Wszczęto dwa postepowania w sprawie wydana decyzji o środowiskowych 

uwarunkowaniach dla przedsięwzięć polegających na eksploatacji złoża pisków 

w granicach terenu górniczego „Herby” w miejscowości Cisie i utworzenia punktu 

zbierania lub przeładunku złomu w Łojkach. 

11. Wydano trzydzieści decyzji o warunkach zabudowy i zagospodarowania terenu. 

12. Wydano łącznie 77 decyzji o przyznaniu dodatku mieszkaniowego dla najemców 

lokali komunalnych, właścicieli mieszkań komunalnych, właścicieli mieszkań 

spółdzielczych, właściciela budynku prywatnego. 

13. Wydano szesnaście decyzji przyznających dodatek energetyczny na kwotę 1 185,39 

zł. 

14. Zakończono prace związane z modernizacją dróg, ulicy: Prusa, Różanej, Kruczej, 

Miodowej, Parkowej, Borówkowej, Wyścigowej. 

15. Zakończono zadanie „Modernizacja jezdni i chodników drogi gminnej ul. 1 Maja 

w Blachowni”. 

16. Zakończony został remont ulicy Bankowej. 

17. Trwają prace zadań z dofinansowania unijnego: boisko Gimnazjum w Blachowni, 

modernizacja boiska do piłki nożnej i koszykówki w Łojkach. 
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18. Został wykonany remont dachu remizy OSP w Cisiu. 

19. Rozliczane jest zadania „Budowa targowiska stałego – Mój Ryneczek”. 

20. Wykaszane są sukcesywnie pobocza dróg gminnych. 

21. Polska Spółka Gazownictwa otrzymała pozwolenie na budowę sieci gazowej 

średniego ciśnienia dla dzielnicy Ostrowy. 

22. Do Marszałka Województwa została przesłana propozycja planu aglomeracji w celu 

wyznaczenia granic aglomeracji dla terenów Gminy.  

23. Wykonany został projekt na dostosowanie budynku Przedszkola w Łojkach do 

wymagań Powiatowej Straży Pożarnej wraz z zjazdem na terenie drogi powiatowej. 

24. Dokonano 27 wymeldowań z pobytu stałego, 33 zameldowań na pobyt stały. 

25.  Zarejestrowano 33 zgony, 27 urodzeń, zawarto 18 związków małżeńskich. 

26. Trwają okresowo badania mammograficzne dla kobiet w wieku 50-69 lat.  

Ponadto Pani Burmistrz złożyła podziękowania za udział w „Dniach Blachowni” i „Przełajowej 

Ósemce”. 

 

Ad pkt. 7 

Radna Wiesława Gmyrek złożyła interpelacje w sprawie: 

1. Ustawienia wiaty przystankowej w Ostrowach (interpelacja w załączeniu do protokołu). 

2. Położenia nakładki asfaltowej na ulicy: Curie – Skłodowskiej, Partyzantów, Handlowej i 

Księżycowej (interpelacja w załączeniu do protokołu). 

3. Dokonania wizji lokalnej w celu zobowiązania właścicieli uporządkowania swoich posesji, 

ulic i poboczy przylegających do nieruchomości (interpelacja w załączeniu do protokołu). 

 

Radny Andrzej Cierpiał złożył interpelacje w sprawie scalenia podatku od gruntu i użytkowania 

wieczystego (interpelacja w załączeniu do protokołu). 

Radna Bożena Forma złożyła interpelacje w sprawie: 

1. Zamontowania progów spowalniających na ulicy Wspólnej (interpelacja w załączeniu do 

protokołu). 

2. Zamontowania barierek przy skrzyżowaniu ulicy Wiśniowej i Konopnickiej ze względu 

na niebezpieczny wyjazd. W tym miejscu była zamontowana barierka, która z 

niewiadomych powodów została usunięta. 

3. Remontu ulicy Mickiewicza ze względu na duże ubytki w jezdni, które zagrażają 

bezpieczeństwu. 

Radna Edyta Mandryk w sprawie: 

1. Wygaszenia mandatu Radnego Marka Kułakowskiego – zapytała, jaka jest obecna 

sytuacja Radnego? Czy Pan Marek Kułakowski jest jeszcze Radnym? Czy należy 

anulować przyjętą uchwałę wygaszającą mandat, czy też nie?  

2. Targowiska miejskiego, kiedy zostanie oddane do użytku? Czy w związku z 

przedłużającym się terminem oddania nie utracimy dotacji? 

3. Budynku OSP - dlaczego przerwano prace związane z budową budynku OSP? Z u mowy 

zawartej z Firmą z Pabianic wynika, że wartość robót w 2014 roku nie przekroczy 690 

tyś zł brutto. W 2014 roku nie wydano żadnych nakładów finansowych.  

4. Poinformowała, że nie otrzymała odpowiedzi na interpelację w sprawie wprowadzenia 

50 % zniżek w wypożyczalni rowerów dla rodzin posiadających kartę dużych rodzin. 

Radny Marek Kułakowski złożył interpelacje w sprawie: 

1. Tablic przedstawiających plany zagospodarowania zbiornika wodnego – ile 

kosztowały? Jakie są realne plany realizacji? 

2. „Dni Blachownia” zapytał, jaki był koszt organizacji imprezy? Jaki był koszt 

występu zespołu „Golec Orkiestra”?  

3. Rodzin wielodzietnych wnioskował o większy przydział mieszkań dla dużych rodzi.  
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4. Zapytał, dlaczego rodzina sześcioosobowa otrzymała przydział mieszkania 36 m 
2
. 

Stwierdził, ze jest to za małe mieszkanie? Dlaczego ZMK nie czyni starań w celu 

zamiany mieszkań pomiędzy osobami, które nie płacą czynszu a rodzinami 

wielodzietnymi, które mają za małe mieszkania? 

5. Sprawdzenia oznakowania ul. Sportowej? 

6. Targowiska, – dlaczego jest w nocy oświetlone, kto ponosi z tego tytułu opłaty? 

7. Kiedy zostanie wykonana modernizacja bloku nr 16? 

8. Protokołu z sesji czy jest odzwierciedleniem tego, co przebiegało słowo w słowo czy 

na przykład dodawane są komentarze? 

Radny Krzysztof Imiołek złożył interpelacje w sprawie:  

1. Doprowadzenia gazu na teren Gminy zapytał czy w tej kadencji odbędzie się 

spotkanie z inwestorem i biurem projektowym (interpelacja w załączeniu do 

protokołu). 

2. Utrzymania ładu i porządku przy ul Bankowej (południowa strona) i przy budynku 

administracyjnym ZMK wnioskował o wyegzekwowanie od właścicieli 

uporządkowania terenu i zadbania o estetykę obu miejsc (interpelacja w załączeniu 

do protokołu). 

3. Dojazdu mieszkańców do bloków „awaryjnych” przy ul. Bankowej. W planie 

inwestycyjnym na ten rok znajduje się zadanie związane z opracowaniem projektu 

przebudowy i dobudowy drogi dojazdowej do ul. Sienkiewicza zapytał: 

a)  Jakiej firmie zlecono opracowanie dokumentacji i technicznej i w jakim terminie 

zostanie przekazana? 

b) Czy uwzględnione jest odprowadzenie ścieków i wód opadowych oddzielnie do 

kanalizacji ściekowej i burzowej? 

c) Jaka jest wartość kosztorysowa zadania? 

d) Czy zadanie przewiduje się do realizacji w 2015 roku? 

(interpelacja w załączeniu do protokołu). 

Radny Jerzy Zdunek zapytał czy zorganizowane w dniu 11 lipca 2014 r. przez osoby fizyczne 

zgromadzenie w budynku OSiR-u było legalne? Czy P. Burmistrz była poinformowana 

o z gromadzeniu? 

 

Ad pkt. 8 

Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji 

Gminy i Integracji Europejskiej Małgorzata Sukiennik przedstawiła pozytywną opinię 

Komisji w sprawie ustalenia zasad sprawowania pogrzebu przez Gminę Blachownia i określenia 

zasad zwrotu wydatków na pokrycie kosztów pogrzebu. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa Jerzy Zdunek. przedstawił pozytywną opinie komisji w sprawie 

ustalenia zasad sprawowania pogrzebu przez Gminę Blachownia i określenia zasad zwrotu 

wydatków na pokrycie kosztów pogrzebu. 

 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków Wiesława Gmyrek przedstawiła projekt 

uchwały. 

 

Uchwała Nr 278/XLVII/2014 w sprawie ustalenia zasad sprawowania pogrzebu przez Gminę 

Blachownia i określenia zasad zwrotu wydatków na pokrycie kosztów pogrzebu została podjęta 

jednogłośnie 13 głosów „za”. 

Na sali obecnych 

13 radnych  
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Ad pkt. 9 

Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji 

Gminy i Integracji Europejskiej Małgorzata Sukiennik przedstawiła pozytywną opinię 

Komisji w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Częstochowskiemu. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa Jerzy Zdunek. przedstawił pozytywną opinie komisji w sprawie 

przedstawiła pozytywną opinię Komisji w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Częstochowskiemu. 

 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków Wiesława Gmyrek przedstawiła projekt 

uchwały. 

 

W dyskusji nad projektem uchwały udział wzięli: 

Radny Marek Kułakowski zapytał czy przy okazji budowy drogi zostanie wykonana 

kanalizacja? 

Burmistrza Blachowni Anetta Ujma odpowiedziała, że będzie to rozwiązanie kompleksowe.  

Radny Krzysztof Imiołek zaproponował uwzględnienia w projekcie odwodnienia Łojek. 

Wybudowania kanałów burzowych i odprowadzenie wody do rzeki Stradomki. 

Burmistrza Blachowni Anetta Ujma wyjaśniła, że na tym etapie nie ma możliwości zawarcia  

w porozumieniu odwodnienia Łojek. Możemy przystąpić do projektu, a następnie wystąpić 

do projektanta o uwzględnienie odwodnienia. 

 

Uchwała Nr 279/XLV/2014 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Częstochowskiemu została podjęta jednogłośnie 13 głosów „za”. 

Na sali obecnych 

13 radnych  

 

Ad pkt. 10 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa Jerzy Zdunek przedstawił pozytywną opinię komisji w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej dla Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Okręgu 

Częstochowskiego S.A. w Częstochowie. 

 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków Wiesława Gmyrek przedstawiła projekt 

uchwały. 

 

W dyskusji nad projektem uchwały udział wzięli: 

Radny Krzysztof Imiołek zapytał jak kwotę Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji 

w bieżącym roku przeznaczy na ten cel? 

Burmistrza Blachowni Anetta Ujma odpowiedziała, że Przedsiębiorstwo Wodociągów 

na pierwszy etap zadania część północną (Trzepizury) przeznaczy 1 mln. zł. Zadanie zostanie 

rozłożone na trzy lata. Druga część zadania obejmie Cisie i ul. Kościuszki, trzecia część przejście 

przez drogę DK 46. 

Radny Marek Kułakowski zapytał czy na kolejne etapy zadania Gmina będzie przekazywała 

środki? Czy będziemy na ten cel pozyskiwać środki unijne? 

Burmistrza Blachowni Anetta Ujma wyjaśniła, że w kolejnych latach będą również dokładane 

środki, proporcjonalnie tak jak w tym roku. Nie przewiduje konieczności brania kredytów na ten 

cel. Jeżeli będzie możliwość wystąpienia o środki unijne Gmina wspólnie z Przedsiębiorstwem 

Wodociągów będzie się ubiegać o środki, ponieważ nie jest inwestorem całości zadania. 

Radny Krzysztof Imiołek zapytał, kto jest inwestorem zadania? 
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Burmistrza Blachowni Anetta Ujma odpowiedziała, że Przedsiębiorstwo Wodociągów 

i Kanalizacji jest inwestorem zastępczym. 

 

Uchwała Nr 280/XLVII/2014 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Przedsiębiorstwa 

Wodociągów i Kanalizacji Okręgu Częstochowskiego S.A. w Częstochowie została podjęta 

jednogłośnie 13 głosów „za”. 

Na sali obecnych 

13 radnych  

 

Ad pkt. 11 

Zastępca Komendanta Komisariatu Policji w Blachowni Robert Kuzior przedstawił 

„Sprawozdanie - informację o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego w rejonie działania 

KP w Blachowni w roku 2013” (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu”. 

 

W dyskusji nad sprawozdaniem udział wzięli: 

Zastępca Komendanta Komisariatu Policji w Blachowni Robert Kuzior odpowiedział 

na pytanie Radnego Marka Kułakowskiego zadane w interpelacjach dotyczące oznakowania 

ul. Sportowej. 

W przypadku złego oznakowania dróg policjanci przesyłają informacje do Komórki Ruchu 

Drogowego w Częstochowie, która zajmuje się inżynierią ruchu drogowego. W tym przypadku, ·o 

który mówił radny trzeba dokonać sprawdzenia w terenie i ewentualnie przekazać informację 

do Gminy o zmianę oznakowania. Wiąże się to z wykonaniem projektu zmiany organizacji ruchu. 

Radna Wiesława Gmyrek poinformowała, że mieszkańcy skarżą się na mały kontakt 

z dzielnicowym z Ostrów. Ponadto stwierdziła, że Komisariat Policji jest w złym stanie  

Radna Bożena Forma zwróciła się z prośbą o ustawienie lustra na skrzyżowaniu ul. Wspólnej 

z ul. M. Konopnickiej ze względu na słabą widoczność. Ponadto słupki oznaczające skrzyżowanie 

równorzędne. przy ul. Konopnickiej są zarośnięte i niewidoczne dla kierowców.  

Zastępca Komendanta Komisariatu Policji w Blachowni Robert Kuzior odpowiedział, że 

dzielnicowi starają się jak najlepiej wypełniać swoje obowiązki jednak zakres nałożonych na nich 

obowiązków jest bardzo duży.  

W sprawie Komisariatu poinformował, ze był remontowany, zakupione nowe biurka i wykładziny 

jednak brakuje środków na dalsze remonty.  

Ponadto prosił o wsparcie finansowe na zakup samochodów. 

Radny Jerzy Zdunek stwierdził, że najczęściej dochodzi do wypadków na drodze DK 46. 

Uważa, że należy zainstalować sygnalizacje świetlną przy przejeździe kolejowym w Konopiskach 

i Ostrowach. Sygnalizacja poprawi bezpieczeństwo ruchu drogowego. 

Na drodze DK 46 od strony południowej drogi nie ma zabudowań a jest ograniczenie prędkości 

do 50 km/h sądzi, że prędkość na tym odcinku drogi w kierunku do Częstochowy powinna być 

dozwolona do 70 km/h. 

Poinformował, że przy drodze powiatowej w Cisiu (ul. Cisiańska), nie ma chodników, znajduje 

się szkoła, jest to teren zabudowany. Prosił o wzmożenie patroli policyjnych na drodze, ponieważ 

kierowcy często przekraczają dozwoloną prędkość, co zagraża bezpieczeństwu pieszych. 

Zapytał czy jeżeli jest interwencja policjanci mogą wejść do budynku użyteczności publicznej bez 

zgody właściciela budynku a nie ma zagrożenia życia lub zdrowia?  

Zastępca Komendanta Komisariatu Policji w Blachowni Robert Kuzior wyjaśnił, że rektorom 

uczelni jedynie przysługuje wezwanie policji na żądanie. Na podstawie porozumień podpisanych 

z rektorami wyższych uczelni. Uważa, że do budynku użyteczności publicznej policja ma prawo 

wejść, interweniować nawet bez zgody właściciela budynku.  

 

Radny Marek Kułakowski poinformował, że na Pl. Konstytucji (przy placu zabaw) po godzinie 

21 jest niebezpiecznie (picie alkoholu). Uważa, że policja powinna podjąć działania prewencyjne. 
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Zastępca Komendanta Komisariatu Policji w Blachowni Robert Kuzior poinformował, że 

należy zgłaszać zakłócenie porządku na Komisariat Policji.   

Radny Krzysztof Imiołek uważa, że Rada powinna w przyszłym roku przeznaczyć środki na 

pomoc dla policji. 

Burmistrz Blachowni Anetta Ujma poinformowała, że Gmina udziela pomocy finansowej 

Komisariatowi Policji. 

Radny Andrzej Cierpiał zwrócił uwagę na handel w miejscach do tego nieprzeznaczonych. 

 

Ad pkt. 12 

Przewodniczący Rady Henryk Kania odpowiedział, w sprawie interpelacji Radnej Edyty 

Mnadryk dotyczącej sytuacji Radnego Marka Kułakowskiego. Pierwszy wyrok Wojewódzkiego 

Sądu Administracyjnego w Gliwicach podtrzymał w mocy uchwałę Rady Miejskiej w Blachowni 

wygaszająca mandat radnego. Następnie wyrokiem Sądu stwierdzono, że uchwała podjęta 

niezgodnie z prawem. Rada nie odwołała się od wyroku Sądu, wyrok się uprawomocnił. Wobec 

tego sytuacja jest klarowna. 

Radny Marek Kułakowski uważa, że Przewodniczący powinien go przeprosić za słowa użyte w 

obecności dwóch osób, „że złamał prawo”. 

Przewodniczący Rady Henryk Kania wyjaśnił, że użył jedynie słów, które zostały 

przedstawione w opinii prawnej przygotowanej w przedmiotowej sprawie. 

 

Przewodniczący Rady Henryk Kania odpowiedział na pytanie Radnego Marka Kułakowskiego 

dotyczące protokołu. Wyjaśnił, że protokół z sesji zawiera istotne sprawy, zagadnienie, które były 

podejmowane na sesji. Nie musi zawierać wszystkich komentarzy, nie jest stenogramem. 

Nagranie z sesji odzwierciedla w całości przebieg sesji. 

Radny Marek Kułakowski stwierdził, że zapis zakłócanie porządku jest komentarzem. 

Przewodniczący Rady Henryk Kania wyjaśnił, że jest odzwierciedleniem faktów. 

 

Burmistrz Blachowni Anetta Ujma udzieliła odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i wnioski 

Radnych: 

 

Radnej Wiesławie Gmyrek w sprawie: 

1. Ustawienia wiaty przystankowej w Ostrowach odpowiedziała, że wniosek Radnej zostanie 

wzięty pod uwagę przy konstruowaniu budżetu na następny rok. 

2. Nakładki asfaltowej na ulicy: Curie – Skłodowskiej, Partyzantów, Handlowej 

i Księżycowej wyjaśniła, że drogi są przygotowane do położenia nakładki asfaltowej. 

Mieszkańcy nie podłączyli się do wykonanej kanalizacji z tego względu nie można było 

wykonać nakładki 

3. Dokonania wizji lokalnej w celu zobowiązania właścicieli uporządkowania swoich posesji, 

ulic i poboczy odpowiedziała, że w gminie cały czas prowadzone są przez pracowników 

ZMK wizje lokalne w terenie. Wszystkie informacje są sprawdzane. Gmina występuje do 

właścicieli o uporządkowanie terenu, przycięcie drzew, krzewów, które zasłaniają 

widoczność na drogach. 

 

Radnemu Andrzejowi Cierpiałowi w sprawie scalenia podatku od gruntu i użytkowania 

wieczystego odpowiedziała, że nie ma możliwości połączenia dwóch różnych podatków, ustawa 

tego nie przewiduje. 

 

Radnej Bożenie Forma złożyła w sprawie: 

1. Zamontowania progów spowalniających na ulicy Wspólnej wyjaśniła, że na ul. Wspólnej 

był wykonany projekt organizacji ruchu. Zamontowane są wysepki do spowalniania 

ruchu. Wymiana wysepek na progi spowalniające wiąże się ze zmiana organizacji ruchu, 
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oraz dodatkowymi kosztami. Interpelacja zostanie wzięta pod uwagę przy konstruowaniu 

budżetu na rok przyszły. 

2. Zamontowania barierek przy skrzyżowaniu ulicy Wiśniowej i Konopnickiej 

odpowiedziała, że wyjaśni ta sprawę, ponieważ zamontowane barierki zginęły 

w niewiadomych okolicznościach. 

3.  Remontu ulicy Mickiewicza poinformowała, że interpelacja zostanie wzięta pod uwagę 

do projektu budżetu na przyszły rok. 

 

Radna Edyta Mandryk w sprawie: 

1. Targowiska miejskiego odpowiedziała, że obecnie trwa rozliczenie inwestycji. Na 

następnej sesji przedstawiony będzie regulamin targowiska oraz propozycja opłaty 

targowej. Przyjęcie regulaminu i opłaty jest niezbędne do funkcjonowania targowiska. 

2. Budynku OSP poinformowała, że w bieżącym roku nie poniesiono wydatków. Firma 

została wezwana do podjęcia robót. W tej sprawie odbyło się spotkanie 

z przedstawicielami Firmy. Wykonawca zobowiązał się do przykrycia dachu 

i zamontowania stolarki okiennej przed okresem zimowym. Gmina ma zabezpieczone 

środki na ten cel.  

3. Odpowiedzi na interpelacje w sprawie wprowadzenia zniżek w wypożyczalni rowerów 

poinformowała, że wyjaśni tą sprawę.  

 

Radnemu Marek Kułakowski w sprawie: 

1. Tablic przedstawiających plany zagospodarowania zbiornika wodnego odpowiedziała, że 

środki na ten cel były przenoszone i mieszczą się w budżecie. Plany realizacji inwestycji są 

realne. Zadanie będzie rozłożone na kilka lat. Zostanie powołana Komisja, która będzie się 

zajmowała tym zadaniem.    

2. Kosztów organizacji imprezy „Dni Blachownia” poinformowała, że zmieszczono się 

w zaplanowanych w budżecie kosztach imprezy.  

3. Przydziału mieszkania 36 m 
2 

dla rodziny sześcioosobowej odpowiedziała, że rodzina miała 

przedstawione różne lokale do zasiedlenia. Gmina przydziela lokale, którymi dysponuje. 

Rodzina może przyjąć lokal lub ma możliwość odrzucenia propozycji. Lokale są 

przydzielane zgodnie z regulaminem przyjętym przez Radę Miejską.  

Zamiany mieszkania dokonują strony między sobą. Nie można przymusić osób, które mają 

zaległości w czynszu do zrzeczenia się z lokalu lub zamiany. 

4. Modernizacja bloku nr 16 poinformowała, że zostanie złożony wniosek do Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska o dofinansowanie termomodernizacji.  

Radny Krzysztof Imiołek złożył interpelacje w sprawie:  

1. Doprowadzenia gazu na teren Gminy wyjaśniła, że obecnie trwają branżowe uzgodnienia, 

których jest bardzo dużo. Wszystkie procedury są bardzo czasochłonne. Na następną sesję 

będzie przedstawiona informacja w tej sprawie. 

2. Ładu i porządku przy ul Bankowej i przy budynku administracyjnym ZMK odpowiedziała, że 

wydane zostały decyzje o warunkach zabudowy na obiekty usługowe. Do właściciela 

wystąpimy o uporządkowanie terenu. 

3. Dojazdu mieszkańców do bloków „awaryjnych” przy ul. Bankowej poinformowała, że zostało 

zlecone wykonanie projektu Firmie PROJEKTCOM. Trwają uzgodnienia branżowe. Do końca 

października projekt ma być wykonany.  

Radnemu Jerzemu Zdunkowi w sprawie zgromadzenia w dniu 11 lipca 2014 w budynku| 

OSiR-u odpowiedziała, że zgromadzenie nie było legalne zostały naruszone obrady sesji.  
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Ad pkt. 13 

Przewodniczący Rady Henryk Kania przypomniał radnym o obowiązku złożenia oświadczeń 

majątkowych na zakończenie kadencji. 

 

W wolnych wnioskach z pośród mieszkańców głos zabrała: 

Pani Sylwia Szymańska zabrała głos w sprawie podjętej uchwały dotyczącej pomocy finansowej 

dla PWiK w Częstochowie. Zapytała, jakie Gmina poczyniła starania w sprawie pozyskania 

dotacji z Unii Europejskiej na lata 2007 – 2013 w zakresie budowy wodociągu, a jeżeli nie to, 

dlaczego nie złożyła wniosku?  

W okresie programowy na lata 2014 – 2020 jest możliwość pozyskania środków na rozwój 

infrastruktury środowiskowej w tym na sieć kanalizacyjną. Uważa, ze przystępując do programu z 

Przedsiębiorstwem Wodociągów zamykamy drogę do pozyskania, środków. 

 

Burmistrz Blachowni Anetta Ujm poinformowała, że składane były wnioski pod kontem 

dofinansowania wodociągu. Gmina pozyskała środków bardzo dużo z różnych źródeł. Wiele 

zadań w okresie czterech lat udało się z realizować dzięki dofinansowaniu. 

Gmina należy do Związku Komunalnego ds. Wodociągów z tego tytułu Wodociągi wykonują 

wodociąg. 

 

Ad pkt. 14 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady zamknął XLVII sesję Rady 

Miejskiej. 

 

Protokołowała           

          Przewodniczący  
Iwona Gawlik          Rady Miejskiej  

           

  Henryk Kania 

 

 

 


